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Protokół nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 18 czerwca 2024 r.  

w godz. od 15:30 do 16:10 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach  
 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa: 

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji  

2. Jarosław Kowalewski – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Wojciech Fałtynowicz 

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Adam Ołowniuk 

6. Wioletta Wawrukiewicz 

 

Nieobecni: 

1. Jarosław Schabieński 

 

W posiedzeniu udział wzięli:     

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

2. Maja Wawrzyniak –Wydział Spraw Społecznych i Zdrowia 

3. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydziału Gosp. Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego 

4. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

5. Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji powitała zebranych i przypomniała, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy Radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli więcej uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 maja 2024 r. 

2. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za 2023 rok”.   

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat  

za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk  

oraz na terenie gminy Suwałki. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Miasta Suwałk na 2024 rok. 

6. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 maja 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 2/2024 z posiedzenia Komisji 

Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 maja 

2024 r. został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za 2023 rok”.   

Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że Raport był dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady 

Miejskiej oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego  

w Suwałkach. Podejmowanie ww. dokumentu jest już obowiązkiem ustawowym.  

 

Roman Rynkowski zabrał głos i poinformował, że taki raport o stanie miasta jest opracowany 

i sporządzany już od 2009 roku, co roku zostaje przedkładany mieszkańcom i wysokiej radzie. 

Przedstawił i omówił dane statystyczne dotyczące ilości urodzeń i ilości zgonów w ubiegłym 

roku, które mówią o tym, że przyrost naturalny jest ujemny i utrzymuje się od kilku lat w 

Suwałkach na tym samym poziomie. Omówił dane dotyczące bezpieczeństwa publicznego, z 

których wynika, że miasto jest bezpieczniejsze, dane dotyczące wydatków na pomoc społeczną. 

W sprawach polityki senioralnej miasto działa w oparciu o program działań na rzecz seniorów 

w Suwałkach do 2026 roku. Działa Suwalska Rada Seniorów oraz cztery kluby seniora 

prowadzone przez organizacje pozarządowe. W raporcie opisane również zostały działania 

dotyczące polityki społecznej skierowane do młodych rodzin np. zabezpieczenie opieki 

żłobkowej to 327 miejsc w trzech lokalizacjach. Prace trwają nad czwartą lokalizacją żłobka 

miejskiego. W raporcie jest również mowa o wsparciu Młodzieżowej Rady Miasta, inwestycji 

w edukację np. „Zdolny Suwalczanin”, oraz współpracy z organizacjami pozarządowymi. W 

kwestii zrealizowanych przez organizacje pozarządowe działań to 4,5 mln. zł., a na realizację 

ww. zadań miasto przekazało 3 mln zł.  

 

Anna Ruszewska podziękowała za przedstawione informacje. Zapytała radnych o ewentualne 

pytania i wnioski. 

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Raport o stanie Miasta za 2023 rok”.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski zgłosił i przedstawił autopoprawki do przedłożonego projektu uchwały. 

Poinformował, iż zgodnie z zastrzeżeniem Wojewody Podlaskiego do przyjętej poprzedniej 

uchwały Rady Miejskiej opłatę wnosi się za bezterminowe użytkowanie grobu murowanego 

lub niszy.  

Eugeniusz D. Przybysz dodał, iż działalność gospodarcza dot. zarządzenia cmentarzem 

powinna generować przychody pozwalające na pokrycie kosztów bieżącego funkcjonowania, 

a jednocześnie zapewnić mieszkańcom infrastrukturę na takim poziomie jakiego mieszkańcy 

oczekują. 

Jacek Juszkiewicz zapytał jak procentowo kształtuje się różnica w stosunku do poprzednich 

lat?  

Eugeniusz D. Przybysz odpowiedział, że nisza na dzień dzisiejszy kosztuje 3000 zł.  

a propozycja wzrostu jest na 5000 zł. Natomiast w przypadku grobów ziemnych propozycja 

jest podniesienia opłaty z 6000 zł na 7000 zł. W uzasadnieniu do uchwały spółka przedstawiła 

również dane dot. cmentarzy komunalnych z innych miast.  

Jacek Juszkiewicz zapytał, czy jest informacja dotycząca cen grobów na cmentarzu 

parafialnym zarządzanym przez Parafię św. Aleksandra w Suwałkach. 

Eugeniusz D. Przybysz odpowiedział, że na cmentarzy parafialnym nie ma kolumbarium; nie 

zna cennika natomiast z nieoficjalnych informacji wynika, że koszt groby ziemnego to ok. 

9.000 zł. 

Jarosław J.  Kowalewski – poinformował, że wg posiadanej wiedzy, koszt grobu ziemnego na 

2 osoby na cmentarzu komunalnym wynosi 5.600 zł. 

Eugeniusz D. Przybysz podkreślił, że sytuacja cmentarza komunalnego różni się od sytuacji 

cmentarza parafialnego. Cmentarz zarządzany przez PGK obsługuje większość pochówków. 

W związku z tym istnieje konieczność rozbudowy a co za tym idzie zwiększenie nakładów 

finansowych. 

Wioletta Wawrukiewicz zapytała kiedy miała miejsce ostatnia podwyżka, ponieważ ta obecna 

jest znacząca.  

Marcin Szypulski odpowiedział, że ostatnia podwyżka była w sierpniu 2023 roku, dotyczyła 

niewielkich korekt w cenniku.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 3 radnych 

przeciw                                                     - 2 radnych 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat  

za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk  

oraz na terenie gminy Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Marcin Szypulski poinformował, iż głównym powodem zmiany jest dalsza integracja 

taryfowa usług komunikacji publicznej czyli połączenia czasowego komunikacji kolejowej z 

komunikacją miejską. Miasto próbuje nawiązać współpracę z PKP Intercity SA. Drugim 

elementem przedstawionej uchwały jest wyjście naprzeciw oczekiwaniom zgłoszonym przez 

radnego na poprzedniej sesji Rady Miejskiej w kierunku skomunikowania Starego Folwarku 

na okres wakacyjny. Gmina Suwałki w 25 % sfinansuje linię a miasto w 75 %.  

Anna Ruszewska zwróciła uwagę na dysproporcje w partycypowaniu kosztów między 

miastem a gminą. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że gmina argumentuje to tym, że do Starego Folwarku będą 

jeździli mieszkańcy miasta. 

Eugeniusz D. Przybysz dodał, że godziny funkcjonowania kursów tejże linii nie są 

dostosowane do dowozu dzieci do szkół czy dowozu pracowników do pracy.  

Marcin Szypulski dodał, że miasto rozważało możliwość przewożenia rowerów w autobusach, 

ale po długich namysłach oraz doświadczeniach innych miast, odstąpiono od takiego pomysłu, 

ponieważ nie będzie zapewnione bezpieczeństwo w autobusie.  

Wioletta Wawrukiewicz zapytała czy zostało ustalone ile razy dziennie ww. autobus będzie 

kursował? 

Marcin Szypulski odpowiedział, że będą to dwa kursy (rano zawiezie ludzi na plażę a po 

południu odbierze).  

Jarosław Kowalewski zapytał jakie są przewidziane działania promocyjne (informujące) 

związane z dowozem mieszkańców i turystów do Starego Folwarku.  

Marcin Szypulski odpowiedział, że informacja o nowym połączeniu znajdzie się w 

najbliższym Dwutygodniku Suwalskim, na stronach internetowych Miasta oraz w mediach 

społecznościowych, plakaty zostaną wywieszone w Wigierskim Parku Narodowym oraz na 

monitorach w autobusach komunikacji miejskiej.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat 

za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk  

oraz na terenie gminy Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Anna Ruszewska pogratulowała radnemu Wojtkowi Fałtynowiczowi za inicjatywę i dobry 

pomysł w sprawie nowego połączenia do Starego Folwarku w okresie letnim. Przewodnicząca 

podziękowała za to, że propozycja radnego została przygotowana i uwzględniona w 

przedmiotowym projekcie uchwały.  

 

Wojciech Fałtynowicz  poinformował, że otrzymuje pozytywne głosy, że jest to dobry pomysł 

i ma  nadzieję, że będzie funkcjonował i sprawdzi się na dłużej. Będzie służył dzieciom, które 

chcą dotrzeć na strzeżoną plażę.  

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski poinformował, że zmiany w projekcie uchwały wynikają z sugestii 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, który zaproponował wprowadzenie pewnych zmian, o 

których powie naczelnik wydziału. 

Jerzy Gałązka przedstawił zaproponowane trzy zmiany, które wynikają z rozstrzygnięć 

sądowych oraz z obowiązku współdziałania Miasta z organami nadzoru Wojewody 

Podlaskiego.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

  

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

podziękowała radnym i gościom za udział w posiedzeniu.  

 



6 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodnicząca  

Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

Anna Ruszewska 
 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

 

Elżbieta Polańska 

Kierownik 

Biura Rady Miejskiej w Suwałkach 


